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§ 11 KFKS 2022/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2022-02-22 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR till seminarium om Drönare i 
kommunal verksamhet 
Sista svarsdag 2022-03-14 

 

Rapporter 
 

Rapport: Firande av Nacka kommun 50 år  Stabschef Henrik Ahl  

Övrigt 
 

Minnesanteckningar BRÅ 220126  
Protokoll BRÅ 220126  
Södertörns brandförsvarsförbund, protokoll 
från förbundsdirektionens sammanträde den 11 
februari 2022 

 

 
- - - - - 
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§ 12 KFKS 2021/473 

Årsbokslut år 2021 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för 2021 i enlighet med bilagorna 1-8 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 15 februari 2022. 

Ärende 
Kommunstyrelsen totalt visar ett utfall om -185,1 miljoner kronor netto för 2021, vilket är 
positiv avvikelse på +0,3 miljoner kronor jämfört med budget. Fler delar av 
kommunstyrelsen har under denna period utfall som visar överskott medan andra visar 
underskott. 
Det ekonomiska resultatet för kommunstyrelsens egna verksamheter för året 2021 visar ett 
utfall som är något bättre än budget, särskilt i jämförelse med vad som befarades i senaste 
prognosen. Arbetet med att genomlysa kommunstyrelsens ekonomi gjordes inför budget-
arbetet och åtgärder sattes in för att få ekonomin i balans till 2022. Vissa effekter syntes 
redan under hösten 2021. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 15 februari 
2022 
Bilaga 1 – T1 bokslut kommunstyrelsen 
Bilaga 2 – T1 bokslut fastighetsförvaltning 
Bilaga 3 – T1 bokslut bygg och anläggning 
Bilaga 4 – T1 bokslut strategisk stadsutveckling 
Bilaga 5 – T1 bokslut exploatering Nacka stad 
Bilaga 6 – T1 bokslut exploatering Nacka 
Bilaga 7 – T1 bokslut välfärd skola 
Bilaga 8 – T1 bokslut välfärd samhällsservice 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Kommunstyrelsen som helhet uppnår ett knappt överskott mot budgeten för 2021, vilket 
är glädjande som sådant. Det finns dock bakgrundsfaktorer bakom detta som oroar. Precis 
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som för 2020 så går kommunstyrelsen som egen nämnd med ett stort underskott, totalt 
över 14% mot budgeten. De välfärdsverksamheter som ligger under kommunstyrelsen 
misslyckas i år med att nå sin budget, men gör trots allt plusresultat. Till stor del beror detta 
på statsbidrag som inte budgeterats för. Detta räddas upp av överskott på andra håll, främst 
från fastighets- och exploateringssidorna. Detta beror delvis på lägre kostnader för 
konsulter och annan inhyrd personal, vilket vi välkomnar. Våra verksamheter har under en 
allt för lång period varit beroende av konsulter, som i vissa fall borde ersättas av fast 
personal, vilket nu också skett i högre utsträckning. Det är samtidigt oroväckande att man 
haft perioder med stort antal vakanser i samband med ersättningsrekryteringar, inte minst 
på stadsbyggnadssidan har detta gått ut över personalen och verksamhetens förmåga att 
leverera. 
Trots detta har Nacka svårt att nå upp till många av de mål som satts upp. Tydligast är 
kanske under “Bästa utveckling för alla” där man missar samtliga mål som rör personalen 
och deras förutsättningar. Dessutom är man inte ens i närheten av målet för nyproduktion 
av hyresrätter, där utfallet landar på 7% av total nyproduktion mot det snålt satta målet om 
30%. Detta samtidigt som det framgår av handlingarna att Nackas företag har svårt att hitta 
medarbetare med rätt kompetens. Bostadssituationen spelar en stor roll i detta. 
En sak som särskilt förtjänar att lyftas fram är avsnittet om “Svårigheter och utmaningar”. 
Trots alla de utmaningar och missade mål som omnämns ovan har man under detta avsnitt 
gjort vad man kan för att komma runt detta och nämner i princip uteslutande mindre 
utmaningar som man faktiskt lyckats lösa under året. Det är bra att man vidtar åtgärder för 
att stoppa olovlig identitetsanvändning och förebygga inbrott i Stadshuset, men vi hade 
även önskat att man lyfte mer vad som görs för att utveckla verksamheterna.” 
 
- - - - - 
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§ 13 KFKS 2022/72 

Plan för arbetet med mål och budgetramar 2023-2025 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan 
för arbetet med mål och budgetramar 2023-2025 i enlighet med stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse den 3 februari 2022.   

Ärende 
Mål och budget är Nacka kommuns främsta styrdokument och stadsledningskontoret 
ansvarar för att samordna arbetet med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och 
aktiviteter inför kommunfullmäktiges beslut av Mål och budget för perioden 2023-2025. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 3 februari 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret– och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi tycker att det rimliga vore att göra som i exempelvis Värmdö, Södertälje eller flera 
andra kommuner där alla partier har en gemensam beredning angående 
budgetförutsättningar och därefter kan själva fördjupa sig i och ha uppföljningsmöten med 
tjänstepersonerna. Åtminstone borde oppositionen få ta del av en likvärdig 
budgetberedningsprocess som majoriteten.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Socialdemokraterna instämde Mikael 
Carlsson för Nackalistan.  
 
- - - - - 
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§ 14 KFKS 2021/1117 

Avgift för uthyrning av elsparkcyklar på offentlig plats 
Bemyndigande till natur- och trafiknämnden att besluta om avgift 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bemyndiga natur- och trafiknämnden 
att under år 2022 införa en avgift för uthyrning av elsparkcyklar och liknande fordon på 
offentlig plats. 

Ärende 
Företag som hyr ut elsparkcyklar har börjat etablera sig i Nacka. Natur- och trafiknämnden 
har tidigare beslutat om en överenskommelse som ingås med varje företag som önskar 
starta verksamhet med uthyrning av elsparkcyklar i kommunen. I överenskommelsen anges 
att företaget är skyldigt att betala en avgift för verksamheten för det fall 
kommunfullmäktige beslutar om en sådan taxa. 
 
Statistik visar att användarna i stor utsträckning ser Nacka kommun och Stockholms stad 
som en gemensam marknad, där många elsparkcykelresor börjar i ena kommunen och 
slutar i den andra. Stockholm stad har ungefär tre års erfarenhet av företag som hyr ut 
elsparkcyklar i staden, och erfarenheterna är både positiva och negativa. För att försöka 
minska problemen har Stockholm infört en avgift för att hyra ut elsparkcyklar på offentlig 
plats.  
 
För att stävja en överetablering i Nacka och förhindra liknande problem som i Stockholm, 
finns det skäl till att införa en avgift för uthyrning på offentlig plats även i Nacka. 
Utformningen av en avgift behöver utredas närmare och sedan behöver avgiften beslutas i 
god tid inför sommaren, varför det är lämpligt att natur- och trafiknämnden bemyndigas att 
besluta om en avgift.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 2 
februari 2022 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden 2021-12-14, § 211 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till det utsända 
förslaget från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben.  



 
10 (25) 

 22 februari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben – och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att elsparcyklarna är något som när de används på ett rätt och 
ansvarsfullt sätt fungerar som ett bra komplement i trafiken. Vi tycker också att det är bra 
att kommunen försöker få ordning och reda bland hyrsparkcyklarna och ställer oss bakom 
det förslag till beslut som nu finns. Vi skulle gärna vilja se en utredning om man kan få de 
företag vars cyklar ställs felaktigt också ska betala för det. I de fall kommunen tvingas flytta 
eller omhänderta en elsparkcykel ska den kostnaden betalas av företaget. ” 
 
- - - - - 
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§ 15 KFKS 2022/20 

SCB:s Medborgarundersökning 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Statistiska centralbyrån (SCB) genomför årligen en medborgarundersökning för de 
kommuner som vill delta. I undersökningen 2021 har 161 kommuner deltagit. Det är en 
attitydundersökning som ger en bild av vad medborgarna tycker om sin kommun och dess 
verksamheter. Från och med 2021 har undersökningen fått en ny form. Frågorna har 
omarbetats i SCB-enkäten och svaren redovisas nu i andelar (procentsatser), vilket gör att 
medborgarundersökningen 2021 inte kan jämföras rakt av med tidigare års undersökningar. 
Enkäten har skickats till ett slumpmässigt urval på 1 600 Nackabor i åldrarna 18 år och 
äldre, varav 591 (37 procent) har svarat. 
 
Nacka kommun har bättre resultat i de flesta frågor än rikssnittet, även om det finns frågor 
och frågeområden som kan förbättras. I frågorna om kommunen som helhet hamnar 
Nacka bland de tio procent bästa kommunerna. Resultatet visar att 97 procent av de som 
svarar tycker att kommunen är en mycket eller ganska bra plats att leva och bo på. 84 
procent kan rekommendera andra som inte bor i Nacka att flytta till kommunen. 89 
procent tycker att kommunen sköter sina verksamheter på ett mycket bra eller ganska bra 
sätt. Enbart 31 procent tycker dock att man har mycket eller ganska stora möjligheter till 
insyn och inflytande över kommunens beslut och verksamheter. Det låga resultatet följer 
tidigare års svarsmönster (inom Nöjd-inflytande-Index) men ligger mycket högre än 
rikssnittet. Nacka kommun har dessutom valt att lägga till egna tilläggsfrågor, bland annat 
om företagsklimatet i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 31 januari 
2022  
Bilaga 1 Medborgarundersökningens andelstabeller 2021 Nacka 
Bilaga 2 Andelstabeller tilläggsfrågor 2021 Nacka  
Bilaga 3 Teknisk rapport medborgarundersökningen 2021 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är intressant att ta del av SCBs undersökning. Nacka ligger inte på den lägsta 
svarsfrekvensen i jämförelse med andra kommuner, men inte heller på den högsta. På 
många frågor svarar de tillfrågade positivt, men några frågor som inte har lika högt positivt 
svar är äldreomsorgen, möjligheten att kunna bo kvar i kommunen samtidigt som man 
genomför eftergymnasiala studier som högskola, universitet, yrkeshögskola, utbudet av 
pendlarparkeringar i kommunen eller träffpunkter på fritiden liksom fritidsgårdar. 
Miljöfrågor och insyn/delaktighet är det som Nackborna rankar lägst i undersökningen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan vill först och främst påpeka den låga svarsfrekvensen i 
medborgarundersökningen. Den är nu nere på 36% av de tillfrågade vilket gör att det krävs 
ganska kraftiga korrigeringar i efterhand för att försöka få ett något så tillförlitligt resultat. 
Eftersom man bytt metod för medborgarundersökningen så är det svårt att dra slutsatser 
av trender. Nackalistan kommer att fortsätta analysera svaren och återkommer med en mer 
långtgående protokollsanteckning i kommunstyrelsen.” 
 
- - - - - 
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§ 16 KFKS 2022/27 

Program för klimatanpassning Nacka kommun 
Remiss 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott översänder ärende om förslag till program för 
klimatanpassning Nacka kommun för yttrande i enlighet med tjänsteskrivelsen daterat den 
3 februari 2022 till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och trafiknämnden samt 
kommunstyrelsens miljöutskott, kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott samt till Nacka 
Energi och Nacka vatten och avfall (NVOA). Yttrande ska ha inkommit till 
stadsledningskontoret senast den 6 april 2022. 

Ärende 
Program för klimatanpassning är det första i sitt slag för Nacka kommun. Syftet med 
programmet är att bidra till att minska konsekvenserna av ett förändrat klimat i Nacka, 
samt utveckla Nacka kommuns proaktiva och systematiska klimatanpassningsarbete.    
Programmet ger en övergripande bild av riskerna kopplat till ett förändrat klimat i Nacka 
kommun. Programmet innehåller även prioriterade åtgärder kopplat till de största 
klimatrelaterade riskerna för Nacka. Kommunstyrelsen genom dess arbetsutskott föreslås 
remitterar programmet för yttrande till de nämnder och utskott samt kommunala bolag 
som har ansvar för att genomföra de föreslagna åtgärderna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 3 februari 2022 
Bilaga 1 Förslag Program för klimatanpassning Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för strategisk stadsutveckling – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är bra att en plan för klimatanpassning nu tas fram, något som 
vi efterlyst en längre tid. Vi tycker det är bra att den skickas på remiss till de nämnder som 
nämns i texten men skulle också vilja se att den remitteras till andra viktiga instanser som 
t.ex räddningstjänsten samt MSB.” 
 
- - - - - 
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§ 17 KFKS 2022/88 

Remiss – Bildande av Skarpnäs naturreservat 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 8 februari 2022 till protokollet. 

Ärende 
Kommunstyrelsen har från natur- och trafiknämnden fått förslag till bildande av Skarpnäs 
naturreservat med föreskrifter, avgränsning och skötselplan för samråd. Syftet med 
Skarpnäs naturreservat är att bevara ett tätortsnära naturområde för rekreation och 
friluftsliv samt bevara dess gamla skogar, hällmarker, sjöar, våtmarker, brandfält och 
hävdade marker, samt dess artrika växt- och djurliv. 
Efter att kommunfullmäktige beslutat om att inrätta Skarpnäs naturreservat den 19 oktober 
2015, § 260, överklagades beslutet och upphävdes av länsstyrelsen på formell grund. Ett 
nytt samrådsförslag har nu tagits fram och delgivits berörda. Yttrande över förslaget 
kommer att behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 7 mars 2022. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling samt juridik- och kanslistaben, 
daterad den 8 februari 2022 
Bilaga 1 Förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att ärendet skulle avslås.  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till det utsända förslaget från enheten för strategisk 
stadsutveckling samt juridik- och kanslistaben.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling samt 
juridik- och kanslistaben mot avslag, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling samt juridik- och kanslistaben. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan väljer idag att yrka avslag på detta informationsärende, detta eftersom 
informationen som ges i detta är så beroende av andra planer för närområdet som vi anser 
borde tas upp samtidigt. Nackalistan är för att det bildas ett naturreservat i Skarpnäs men vi 
är emot att det görs genom att kringliggande natur förstörs. Vi är emot de planer att 
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förlägga en stenkross i en utvidgad del av kummelbergets Industriområde. Vi är emot bl.a 
på grund av alla de transporter som krävs för att en stenkross i området skulle fungera. De 
transporterna skulle tydligt negativt påverka livskvalitén för boende i hela 
Ormingeområdet. Vi är också djupt oroade kring hur Vittjärnområdet (Trollsjön) ska 
påverkas av utvidgning av industriområdet och nackalistan är tydliga med att vi inte kan gå 
med på några åtgärder som riskerar att påverka detta område negativt.” 
 
- - - - - 
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§ 18 KFKS 2021/1231 

Remiss – Aktivitetskravet i plan- och bygglagen (Ds 
2021:36) 
Yttrande över promemoria från Finansdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 

1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 10 februari 2022. 

2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

Ärende 
Nacka kommun har fått promemorian Aktivitetskravet i plan- och bygglagen på remiss. 
Aktivitetskravet innebär att en kommuns beslut att anta, ändra eller upphäva en detaljplan 
som huvudregel endast får överklagas av den som före utgången av granskningstiden 
skriftligen har framfört synpunkter som inte har blivit tillgodosedda. Förslaget i remissen 
innebär att aktivitetskravet inte längre ska gälla för detaljplaner som avser så kallade MKB-
projekt, det vill säga sådana byggprojekt som omfattas av krav på 
miljökonsekvensbedömning (MKB) i MKB-direktivet. 
 
I yttrandet framförs att förslaget riskerar att väsentligen försvåra planprocessen för 
kommunerna och leda till en mindre effektiv planprocess. Förslaget går emot syftet med 
aktivitetskravet och ställer högre krav på kommunernas utredningar och avvägningar. 
Risken är att kommuner inte får kännedom om vissa förutsättningar under planprocessen 
och i stället tvingas till omtag efter överprövning av detaljplaner. Detta är förenat med 
kostnader och tar även personella resurser i anspråk. Konsekvenserna av förslaget är inte 
tillräckligt utredda utifrån förutsättningarna att kunna tillgodose behovet av bostäder och 
annat angeläget byggande. Aktivitetskravet bör därför inte begränsas enligt förslaget. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 10 februari 2022 
Bilaga 1 Remiss – Aktivitetskravet i plan- och bygglagen (Ds 2021:36) 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 
Bilaga 3 Protokollsutdrag med synpunkter, miljö- och stadsbyggnadsnämnden 2022-

01-26 § 3 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
- - - - -  
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§ 19 KFKS 2021/586 

Politikerinitiativ – Utred möjligheten och de ekonomiska 
förutsättningarna för att göra kommunen till huvudman 
för begravningsverksamheten i Nacka kommun. 
Politikerinitiativ den 10 maj 2021 av Johan Krogh (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 
Kommunstyrelsen bifaller politikerinitiativet om att utreda möjligheten och de ekonomiska 
förutsättningarna för att göra kommunen till huvudman för begravningsverksamheten i 
Nacka kommun. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att genomföra utredning och 
återkomma till kommunstyrelsen med en redovisning.  
 
Politikerinitiativet är härmed färdigbehandlat. 

Ärende 
I politikerinitiativet föreslås att kommunstyrelsen beslutar att utreda möjligheten och de 
ekonomiska förutsättningarna för att göra kommunen till huvudman för 
begravningsverksamheten i Nacka kommun. 
 
Av utredningen av politikerinitiativet konstateras att en grundförutsättning för att 
kommunen ska få ta över huvudmannaskap för begravningsverksamhet är att kommunen 
är överens med berörda församlingar inom kommunen om att huvudmannaskapet ska 
flyttas över samt att församlingsgränserna följer kommungränserna. Begravningslagen 
anger att en kommun kan överta huvudmannaskapet om det föreligger särskilda fall. 
Begreppet särskilda fall utvecklas inte i förarbetena. Sammantaget bedöms ett övertagande 
av huvudmannaskapet för begravningsverksamhet kunna medföra en lägre kostnad för 
Nackaborna, men ett övertagande är avhängigt en del faktorer som kräver en djupare 
utredning. Mot den bakgrunden föreslås att stadsledningskontoret får i uppdrag att utreda 
möjligheten och de ekonomiska förutsättningarna för att göra kommunen till huvudman 
för begravningsverksamheten i Nacka kommun och återkomma till kommunstyrelsen med 
redovisning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 4 
februari 2022 
Bilaga 1 Politikerinitiativet 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret samt 
juridik- och kanslistaben.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om bifall 
förslaget från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben – och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi är i grunden skeptiska till en sådan här förändring. Det riskerar leda till en situation där 
fler kommuner som påbörjar ett arbete för att ta över huvudmannaskapet för 
begravningsverksamheten, och på så sätt utarmar dagens system. Den solidaritetsprincip 
som är inbyggd i dagens system är något vi vill värna, och kanske är det rimligare att man 
går i riktningen att Stockholm och Tranås ingår i systemet – vilket skulle leda till lägre avgift 
i resten av landet. Men vi vill ha full information om förutsättningarna och konsekvenserna 
av ett sånt här beslut. Därför ställer vi oss bakom att utreda frågan vidare.” 
 
- - - - - 
  



 
19 (25) 

 22 februari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 20 KFKS 2021/1122 

Politikerinitiativ – Bevarande av fiskebod och fiskeläge 
vid Boo gård  
Politikerinitiativ den 8 november 2021av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut  
 
Kommunstyrelsen noterar att gällande hyresavtal för fiskeboden och dess omgivning 
säkerställer bevarandet, samt att hyresnivån är lågt satt för att möjliggöra drift, underhåll 
och öppethållande. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
Initiativtagarna föreslår att Nacka kommun ska ta ett utökat ansvar avseende den fiskebod 
som kommunen äger vid Boobadet. Idag finns ett hyresavtal avseende förhyrning av en 
fiskebod med tillhörande brygga tecknat med en privatperson. Hyran är mycket låg med 
hänsyn tagen till att underhållsansvaret åvilar hyresgästen.  Om hyresgästen så önskar kan 
kommunen överta underhållsansvaret. Detta kommer att innebära ökade kostnader för 
kommunen vilket i sin tur medför en ökad hyra för hyresgästen utifrån kommunens 
hyresmodell om självkostnadshyra. Enligt uppgift har fiskeboden under senaste åren 
inrättats som ett enklare museum. I det fall hyresgästen bedriver museiverksamhet finns 
möjlighet att ansöka om kulturstöd eller kulturbidrag hos kulturnämnden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för fastighetsförvaltning, daterad 
den 31 januari 2022 
Bilaga 1 Politikerinitiativ från Mikael Carlsson (NL) 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till politikerinitiativets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut –det utsända förslaget 
frånstadsledningskontoret och enheten för fastighetsförvaltning samt bifall till 
politikerinitiativets förslag. 
Ordföranden ställde vart och ett av förslagen mot avslag och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och enheten för 
fastighetsförvaltning.  
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Hyresavtalet till fiskeboden som har tecknats med en privatperson som enligt avtal ska 
svara för bl a underhåll är märkligt. Märkligt, därför det borde ligga i kommunens intresse 
att ha ett självständigt kulturansvar för de behov och kostnader av underhåll som kan 
uppstå. I tjänstehandlingen står att om en enskild person sköter och bekostar material mm 
för bodens underhåll så blir arrendekostnaden lägre. Om personen inte gör det så blir den 
högre. Den märkliga konstruktionen är att enskilda ska betala och stå för det som borde 
vara kommunens primära ansvar. Med större inlevelse från kommunen vad gäller både de 
angelägna historiska aspekterna kopplat till turism och fiske i denna historiska del av Boo 
så borde det gå att hitta en bättre lösning. Med den ideella kraften tagen i bruk  på ett bättre 
sätt. Förslaget att söka bidrag hos kulturnämnden kan vara en väg framåt under 
förutsättning att det då inte nödvändigtvis måste vara en juridisk person som är sökande.   
Boden tillhör den historiska miljön vid Boo brygga och borde vara ett primärt objekt för ett 
kommunalt bevarande av denna ursprungliga historiska fiskemiljö. Det innebär inte att 
kommunen ska ta över boden i kommunal drift. Däremot att säkra driften långsiktigt och 
med stabilitet och där de som sköter detta historiska arv inte belastas med kostnader. Det 
kan istället ske i gott samarbete och med stöd från kommunen. Man kan utforma ett avtal 
med villkor som innebär att kommunen anvarar för fysiskt underhåll och den/de ideella 
kraften för tillsyn, öppethållande och utveckling av museiverksamhet och information. 
Nackalistans förhoppning är att detta snart blir verklighet och att en historisk 
museiverksamhet i Boo kan leva vidare med säkrad verksamhet för framtiden.” 
 
- - - - - 
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§ 21 KFKS 2022/73 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
21 februari 2022 

Beslut 
1. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att remittera motioner väckta i 

kommunfullmäktige 21 februari 2022, enligt tabell nedan.  
 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att följande motion ska behandlas i 
samband med mål och budget för 2023-2025, eftersom den bedöms som 
budgetpåverkande;  

• Motion – Stöd till vikariepool för lärare (S) 
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.11 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige 21 februari 2022   
Motion D-nr Remitteras till Utskott 

Motion – Stöd till 
vikariepool för lärare (S) 

KFKS 
2022/165  

UBN och KS KSAU 

Motion – Konsekvenser för 
klimatet (NL)  

KFKS 
2022/166 

KS KSMU 
KSSU 
KSAU 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 21 februari 
2022 väcktes två motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa 
motioner. 
 
I enlighet med arbetsordningen för kommunfullmäktige bör budgetpåverkande motioner 
behandlas i samband med beslut om mål och budget eller behandling av tertialbokslut (§ 30 
punkt 5). Detta ska i sin tur beslutas av kommunstyrelsen i samband med beslut om 
beredning av motion. Eftersom beslut om remitteringar av motioner är delegerat till 
kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås även att arbetsutskottet tar ställning till att 
följande motion ska behandlas i samband med mål och budget för 2023-2025, eftersom 
den bedöms som budgetpåverkande;  

• Motion – Stöd till vikariepool för lärare (S) 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 22 februari 2022 
Bilaga 1 Motion – Stöd till vikariepool för lärare (S) 
Bilaga 2 Motion – Konsekvenser för klimatet (NL) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 22 KFKS 2022/127 

”Covidbonus” som tack för extraordinära insatser för 
Nackaborna under pandemin 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  
  

1. Kommunfullmäktige beslutar om finansiering av en engångsbelöning (nedan 
covidbonus) till anställda hos såväl fristående som kommunala anordnare av skola, 
förskola, äldreomsorg och annan omsorg i enlighet med de ramar och 
förutsättningar som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 21 februari 2022.  

2. Kommunfullmäktige beslutar att tilldela en totalram om 72 miljoner kronor för 
covidbonus och att det ska finansieras ur Nacka kommuns resultat 2021.   

3. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att vidare besluta om 
utformningen och kriterierna för covidbonusen i enlighet med ramar och 
förutsättningar som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 21 februari 2022.  

4. Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med beslutspunkt 3 
beslutar kommunstyrelsen för egen del att delegera till stadsdirektören att vidare 
besluta om utformningen och kriterierna för covidbonusen i enlighet med ramar 
och förutsättningar som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 21 februari 2022.  

Ärende 
Nacka kommun vill uppmärksamma alla de fantastiska insatser som personal som är 
anställda inom skolan och omsorgen bidragit med under pandemin. Välfärdsproduktion 
som drivs i både kommunal regi och hos fristående anordnare har fungerat oerhört väl 
trots pandemin och det är tack vare medarbetarnas fina insatser och ansträngningar under 
denna krävande tid. 
 
Stadsledningskontoret föreslår att medarbetare inom skolan och omsorgen får en 
covidbonus med upp till 10 000 kronor per medarbetare. Den totala kostnaden för detta 
uppskattas till cirka 72 miljoner kronor och föreslås finansieras ur Nacka kommuns 
ekonomiska resultat för 2021. Verksamheterna, både kommunala och privata, tillförs medel 
för detta via ett påslag baserat på den ordinarie ersättningen för respektive verksamhet. Det 
återstår att vidare besluta om utformning och kriterier för hanteringen av covidbonusen 
och det föreslås att kommunstyrelsen bemyndigas att vidare besluta om utformningen och 
kriterierna för covidbonusen i enlighet med ramar och förutsättningar som anges i 
tjänsteskrivelsen och sin tur att stadsdirektören ges delegation att besluta om detsamma. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 21 februari 2022 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Karin Teljstedt 
(KD) och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
Gunnel Nyman Gräff (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
Hans Peters (C) meddelade Centerpartiet inte deltar i beslutet.  

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
”Centerpartiet väljer att i detta ärende inte delta i beslutet. Vi anser att det handlar om 
mycket pengar, 72 mkr, som skulle kunna användas till andra viktiga saker i kommunen. 
Dels tycker vi att det är betydligt bättre att göra långsiktiga satsningar på personalens 
arbetssituation och arbetsmiljö. Pandemin har visat att en hel del behöver göras och då 
måste fokus ligga på saker som faktiskt stärker situationen framöver. Erfarenheterna från 
Region Stockholms motsvarighet visar också att denna typ av belöning inte är särskilt 
uppskattad. Vi tror därför att den här lösningen inte är rätt väg att gå. Det finns många 
andra sätt att visa uppskattning på, som dessutom kan göras för hela personalstyrkan. Att 
bara ge vissa anställda bonus skapar gränsdragningsproblem och risken är att det blir 
osämja mellan olika personalgrupper.” 
 
- - - - - 
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§ 23 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar politikerinitiativet till stadsledningskontoret 
för utredning och förslag till beslut.  
 

Ärende 

Inkomnet politikerinitiativ 

Politikerinitiativ – Framgång Fisksätra   KFKS 2022/173 
Politikerinitiativ från Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och 
Karin Teljstedt (KD) bestående av ett initiativ och en bilaga, med förslag om att 
kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma med förslag till 
konkreta insatser i enlighet med vad som anges i det bifogade programmet Framgång 
Fisksätra. 
 

Beslutsgång  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att överlämna politikerinitiativet till 
stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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